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Vammaisneuvoston kokous  
 

Aika:  Torstai 15.5.2025 klo 16.00-18.00 

 

Paikka:  Varikko, Nokian Valtatie 31, 37100 Nokia 

 

Läsnä:  Pia Tirronen, pj. 

  Tanja Hakala, vpj. 

Pertti Leppänen, jäsen 

  Sirkka Painilainen, jäsen 

  Kari Saarinen, jäsen 

  Eleanora Mäkinen, jäsen 

  Riikka Piitulainen, sihteeri 

 

Kutsuttu: Vammaisneuvoston jäsenyydestä kiinnostuneet asukkaat  

   

 

1. KOKOUKSEN AVAUS 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 16.00 

 

2. VAMMAISNEUVOSTON SEURAAVAN TOIMIKAUDEN JÄSENTEN VALINTA 

Vammaisneuvoston toimikausi päättyy tänä kesänä. Neuvoston seuraavalle 

toimikaudelle valitaan yhteensä kuusi jäsentä. Näistä kolme valitaan 

vammaisneuvoston kokouksessa, johon on kutusuttu mukaan kaikki 

kiinnostuneet nokialaiset, jotka ovat jonkin vammaisjärjestön jäseniä.  

 

Vammaisneuvosto käsitteli aihetta ja päätti ehdottaa seuraavan kauden 

jäseniksi ja varajäseniksi alla olevat henkilöt: 

1. Pia Tirronen, varahenkilö Pentti Matikka 

2. Eveliina Veneranta, varahenkilö Petra Lehtonen 

3. Raija Hietala, varahenkilö Antti Vaskelainen 
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3. IDEOITA JA EHDOTUKSIA VAMMAISNEUVOSTON SEURAAVALLE KAUDELLE 

• Tuleva matkakeskuksen rakentaminen on tärkeä aihe, jotta alueen 

esteettömyys voidaan huomioida. Vammaisneuvosto toivoisi 

mahdollisuutta olla mukana prosessissa sen koko toteutuskauden ajan. 

Nykyisessä matkakeskuksessa on merkittäviä esteettömyyden haasteita, 

jotka tulisi huomioida ja korjata osana rakennusprosessia. 

• Talvikunnossapito ja sen kehittäminen on yksi aihe tulevalle kaudelle. 

• Nokialla on lähiaikoina rakenteilla useita kouluja, joissa esteettömyys on 

tärkeä huomioida.  

• Leikkipaikkojen tilanne sekä Markluhdanlahden luontolavan 

esteettömyys sekä luontolavan polttopuut. 

• Viholan matonpesupaikka uusitaan, jonka yhteydessä voisi olla 

mahdollista tarkastella esteetöntä pesuallasta. 

• Työllisyyspalveluiden tilanne uusien työllisyysalueiden käynnistyttyä. 

• Uimahallin hinnaston uudistus 

• Vammaisten edustaja kaupunkiympäristöjen ryhmään 

liikenneturvallisuuden kokouksiin. 

 

4. VAMMAISNEUVOSTON TOIMINTASÄÄNNÖN PÄIVITYS 

Vammais- ja vanhusneuvostojen toimintasääntöä päivitetään seuraavaa 

toimikautta varten. Neuvosto kävi toimintasäännön sisällön läpi ja ehdotti 

muutosta kohtaan, jossa määritellään lisäkokouksien pitämisestä. 

Vammaisneuvosto esitti, että lisäkokouksia tulisi voida myös pitää tilanteessa, 

jossa on noussut esiin jokin ajankohtainen asia, joka vaatisi nopeaa 

puuttumista. Tällaisia olisivat esim. rakenteilla tai korjattavana oleva infran 

asia, jossa uusi toteutustapa ei ole esteetön. 

 

5. PIRHAN AJANKOHTAISET ASIAT 

• Vammaisilta tullut palautetta, että subjektiivisia oikeuksia sivutetaan, 

palveluita viivästytetään tai jätetään järjestämättä. Asiakkailla on 

kokemus, että heitä ei kuulla. Päätöksistä tehtävät oikaisuvaatimukset 

vaativat henkilöiden omaa aktiivisuutta ja osa kokee tarpeen valittaa 

asiasta hallinto-oikeuteen välttämättömien palveluiden saamiseksi. 

• Kela tekee muuttokehoituksia sellaisille henkilöille, joilla vuokra on 

laskennallisesti liian korkea. Laissa kuitenkin määritetään, että jos 
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asuntoihin on tehty muutoksia kuten sopeutuksia niin 

muuttokehoitusten ei tulisi koskettaa näitä henkilöitä.  

• Pirhan vammaisneuvostolle ei ole tuotu kaikkia vammaisten elämään ja 

palveluihin vaikuttavia asioita kommentoitavaksi ja päätöksiä on tehty 

erisuuntaisesti Pirhan vammaisneuvoston kannanottojen kanssa. 

• Nokialla ollaan terveyspalveluissa palaamassa käytäntöön, jossa 

nimetään omalääkäri ja -sairaanhoitaja vahvistamaan hoidon 

jatkuvuutta. 

• Kehitysvammapoliklinikalla on haasteita henkilöstön suhteen. Polilla ei 

ole tällä hetkellä lääkäriä ja oikeanlaisen diagnoosin ja hoidon saaminen 

yleislääkäriltä ei ole taattua. Kehitysvammaiset usein tarvitsevat 

erikoistunutta lääkäriä, sillä monet yleislääkärit eivät tunne 

kehitysvammaisten erityistarpeita, kommunikaatiotapoja tai sairauksien 

ilmenemistä. Tämä voi johtaa väärinymmärryksiin, väärään hoitoon tai 

tutkimatta jättämiseen sekä potilaan syrjäyttämiseen järjestelmästä. 

 

6. MUUT AJANKOHTAISET ASIAT  

• Rounionkatua ollaan parhaillaan rakentamassa ja se ei ole esteetön. 

Rakennustyön aikana olleet järjestelyt ovat olleet sellaiset, että 

kulkeminen apuvälineillä ei ole ollut mahdollista muualla kuin 

ajoradalla. Suojatiet ovat toteutettu osittain asfaltilla ja osittain 

kivetyksellä sillä idealla, että jalankulkijat ja pyöräilijät kulkisivat eri 

kohdista ja täten eivät kohtaisi. Apuvälineillä liikkuvat eivät kuitenkaan 

voi kulkea kivetyksellä, jonka vuoksi he joutuvat samaan kulkukohtaan 

muiden kulkijoiden kuten pyörien kanssa. Vammaisneuvosto nosti esiin 

myös huolen suojateiden talvikunnossapidon toteuttamisesta, kun pinta 

ei ole tasainen. 

• Seurakunta vieraili vammaisneuvoston aiemmassa kokouksessa ja heiltä 

on tullut suunnitelmat Tottijärven kirkon esteettömämmäksi 

saamiseksi.  

 

7. SEURAAVA KOKOUS 

Vammaisneuvoston toimikausi päättyy toukokuussa 2025. Vammaisneuvoston 

seuraava kokous pidetään 14.8.2025 klo 15.30-17.30. Seuraavan toimikauden 

jäsenille tiedotetaan seuraavan kokouksen ajankohdasta mahdollisimman pian 
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kaupunginhallituksen tekemän neuvoston jäsenten ja varajäsenten 

vahvistamisen jälkeen. 

 

8. KOKOUKSEN PÄÄTTÄMINEN 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 17.37. 


